



# ISRAEL'S SEGREGATION WALL

## Isolation and Ghettoization in the Holy Land

ARIJ Quick Facts

On February 20, 2005 the Israeli government approved a revised plan for the Segregation Wall in the West Bank. The new wall plan makes some small cosmetic changes in the route of the wall, but does not significantly alter the effects of the wall. The wall's themes of **segregation**, **isolation** and **ghettoization** continue, with drastic results for Palestinian communities in the West Bank and Gaza Strip.

According to the revised plan, **the Segregation Wall will run for 645 km in the West Bank**. When complete, the wall will isolate 565 km<sup>2</sup> of Palestinian land in the West Bank (approximately 10% of the total area) in the **Western Segregation Zone** between the wall and the Green Line. Israel also maintains an **Eastern Segregation Zone** stretching over 1,555 km<sup>2</sup> (27% of the West Bank) along the Jordan Valley and the western shores of the Dead Sea. In total, the Segregation Plan appropriates at least 37% of the West Bank.

- **Total Length of the Segregation Wall:**

- 645 km in the West Bank.
- 102 km in the Gaza Strip.

- **Completed Sections of the Segregation Wall:**

- 178 km (28% of the total length) in the West Bank.
- Gaza Strip: 102 km.
- 182 km (28% of the total length) is under construction in the West Bank.
- 126 km (19.5% of the total length) runs on the Green Line

- **Palestinian Communities Affected by the Segregation Wall:**

- 55 Palestinian communities, including more than 90,000 people, will be isolated in the Western Segregation Zone
- 42 Palestinian communities, including more than 42,000 people, will be isolated in the Eastern Segregation Zone.
- 172 Palestinian communities, including more than 550,000 people, will be adversely affected by the wall.

- **Environmental Resources Appropriated by the Segregation Wall:**

- 30 wells and 32 springs will be isolated in the Western Segregation Zone. Many will be *de-facto* annexed to Israel.
- 13 wells and 8 springs are threatened with destruction by the construction of the wall.
- 173 km<sup>2</sup> of Palestinian agricultural lands are isolated in the Western Segregation Zone.
- 96 km<sup>2</sup> of Palestinian grazing lands are isolated in the Western Segregation Zone.

- **The Segregation Wall in the Gaza Strip:**

- 72 km surround the Gaza Strip.
- 30 km surround illegal Israeli settlements, and adjacent Palestinian areas, inside the Gaza Strip.
- 51 km<sup>2</sup> of Palestinian land, including a population of more than 9,000, is isolated by the wall in the Gaza Strip.
- Since October 2000, Israel has demolished more than 2,000 Palestinian homes and bulldozed more than 45 km<sup>2</sup> of Palestinian land in areas near the wall.

- **The Segregation Wall and Illegal Israeli Settlements**

- 98 Israeli settlements (out of 209 settlements in the West Bank), with a combined population of approximately 375,000 settlers (83% of the 450,000 Israeli settlers population in the west Bank), are in the Western Segregation Zone.
- Settlements in the Western Segregation Zone cover an area of 100 km<sup>2</sup> (17% of the Zone).
- 43 Israeli settlements, with a combined population of approximately 10,500 settlers (2% of the settler population), are in the Eastern Segregation Zone.
- Settlements in the Eastern Segregation Zone cover an area of 33 km<sup>2</sup> (2% of the Zone).
- 19 of the 21 settlements in the Gaza Strip, with a population of around 8,000 settlers (95% of the settler population), are inside the Segregated Zones in the Gaza Strip.
- Total number of illegal outposts 215 (erected between 1996 -2004)



# جدار الفصل العنصري

## جدار الفصل العنصري و المستعمرات الإسرائيلية في أرقام و حقائق

صادق الحكومة الإسرائيلية بتاريخ 2005/2/20 على المسار المعدل لجدار الفصل العنصري في الضفة الغربية حيث تم تعديله في بعض المواقع. و لم يحدث هذا التعديل أي تغيير جوهري على وقع الجدار في المناطق الفلسطينية في الضفة الغربية حيث استمر في عزل و تدمير حياة الفلسطينيين في الضفة الغربية و قطاع غزة المحتلين. هذا و يبلغ طول جدار الفصل بحسب المسار المعدل 645 كم في الضفة الغربية. و عند اكتمال بناءه في الجانب الغربي، سوف يعزل 565 كم<sup>2</sup> من الأراضي الفلسطينية أي ما يقارب 10% من مساحة الضفة الغربية و هي تلك المساحة الواقعة ما بين غرب الجدار و الخط الأخضر. بالإضافة إلى ذلك احتفاظ إسرائيل بأكثر من 1555 كم<sup>2</sup> (27% من مساحة الضفة الغربية) من منطقة الأغوار (منطقة العزل الشرقية) بما في ذلك الحدود الغربية للبحر الميت. و بالإجمال سيقوم جدار الفصل العنصري بالاستحواذ على ما مساحته 37% من مساحة الضفة الغربية. كما و يبلغ طول الجدار في قطاع غزة 102 كم.

- الأجزاء المنجزة من جدار الفصل العنصري
  - 178 كم (28% من المساحة الكلية للجدار) في الضفة الغربية
  - 102 كم في قطاع غزة
  - 182 كم (28% من المساحة الكلية للجدار) قيد الإنشاء
  - 126 كم (19.5%) من طول الجدار يمتد على طول الخط الأخضر
- \* طول جدار الفصل العنصري
  - الضفة الغربية: 645 كم
  - قطاع غزة: 102 كم
- المناطق الفلسطينية المتأثرة بجدار الفصل العنصري
  - 55 موقع فلسطيني يقطنها أكثر من 90 ألف مواطن و الذي سيتم عزلهم في منطقة العزل الغربية ( غرب الجدار).
  - 42 موقع فلسطيني يقطنها أكثر من 42 ألف مواطن و الذي سيتم عزلهم في منطقة العزل الشرقية.
  - 172 موقع فلسطيني يقطنها أكثر من 550 ألف مواطن الذين سيتأثرون بشكل غير مباشر من جدار الفصل العنصري في أنحاء الضفة الغربية.
- المصادر الطبيعية التي سيأتي جدار الفصل العنصري عليها
  - 30 بئر ارتوازي و 32 ينبوع ماء التي سيتم عزلها في منطقة العزل الغربية حيث سيتم ضمها نتيجة الجدار إلى إسرائيل.
  - 13 بئر ارتوازي و 8 ينابيع مهددة بالدمار نتيجة بناء جدار الفصل العنصري.
  - 173 كم<sup>2</sup> مساحة الأراضي الزراعية الفلسطينية المعزولة خلف جدار الفصل الغربي.
  - 96 كم<sup>2</sup> مساحة أراضي الرعي الفلسطينية المعزولة خلف جدار الفصل الغربي.
- جدار الفصل في قطاع غزة
  - طول الجدار المحيط بقطاع غزة 72 كم.
  - 30 كم طول الجدار المحيط بالمستعمرات الغير قانونية و القريبة من المحافظات الفلسطينية بالقطاع.
  - 51 كم<sup>2</sup> من الأراضي الفلسطينية و التي يسكنها أكثر من 9000 فلسطيني تم عزلها نتيجة الجدار في قطاع غزة.
  - قامت السلطات الإسرائيلية منذ بدء الانتفاضة في العام 2000 و حتى اليوم بهدم أكثر من 2000 منزل فلسطيني و جرف 45 كم<sup>2</sup> من الأراضي الفلسطينية القريبة من الجدار.
- جدار الفصل العنصري و المستعمرات الإسرائيلية.
  - يوجد 209 مستعمرة إسرائيلية في الضفة الغربية يقطنها 450 ألف مستوطن إسرائيلي، بالإضافة إلى 215 بؤرة استيطانية.
  - 98 مستعمرة إسرائيلية (من أصل 209 مستعمرات في الضفة الغربية) يقطنها 375000 (83%) مستوطن إسرائيلي (من أصل 450 ألف في الضفة الغربية) سيتم ضمهم ما بين جدار الفصل العنصري و الخط الأخضر.
  - 43 مستعمرة إسرائيلية ضمن منطقة العزل الشرقية يقطنها 10.500 مستوطن إسرائيلي (2% من مستوطني الضفة الغربية).
  - تشكل مساحة المستعمرات الإسرائيلية 2% (33 كم<sup>2</sup>) من المساحة الكلية لمنطقة العزل الشرقية.
  - تقع 19 مستعمرة إسرائيلية من أصل 21 مستعمرة مقامة في قطاع غزة ضمن منطقة العزل الإسرائيلية.